
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 

 

ПРОТОКОЛ  

 

04.10.2016                                           м. Черкаси                                                № 7 

 

 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 

 

Всього членів комісії – 11 

На засіданні присутні - 7 
 

ПРИСУТНІ: 

голова постійної комісії:  Омаргалієв К.С. 

секретар комісії:                 Плічко Г.І. 

 

члени комісії:   Жмуд Ю. М.,  Морозюк М.О.,  Ніжніков В.М.,  

                           Рябошлик О.В., Чен В.Є. 
 

ВІДСУТНІ: Вусик В.М., Гура С.В., Полозов В.О., Пошиваник М.М. 

 

Запрошені на засідання комісії:  
 

Довга  
Людмила Володимирівна 

- заступник начальника управління екології та 

природних ресурсів облдержадміністрації 

Демиденко 

Сергій Миколайович  

- директор Департаменту містобудування, 

архітектури, будівництва та житлово-

комунального господарства ОДА 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний спеціаліст юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

Короленко 

Олександр Федорович 

- Лисянський селищний голова Лисянського 

району 

Литвинова 

Олена Геннадіївна 

- керівник Черкаського обласного благодійного 

фонду «ЄКО-ЦЕНТР» 

Луценко 

Анатолій Миколайович 

- директор ТОВ «Монастирищенський цегельний 

завод» 



Маламуж 

Віктор Васильович 

- начальник відділу організації протиепізоотичної 

роботи управління безпечності харчових 

продуктів та ветеринарії Головного управління 

Держпродспоживслужби в Черкаській області 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного відділу виконавчого 

апарату обласної ради 

Муштаєв 

Олег Васильович 

- представник ТОВ "Черкаси-кар’єр" 

Савицька 

Оксана Петрівна 

- заступник керівника Черкаського обласного 

благодійного фонду «ЕКО-ЦЕНТР» 

Сенкевич 

Наталія Олександрівна 

- Хлистунівський сільський голова 

Городищенського району 

Цюкало 

Володимир Микитович 

- директор КП "Управління водопровідно-

каналізаційного господарства" м. Канів 

Шкребко 

Євген Леонідович 

- головний інженер виробничого підрозділу 

«Хлистунівський кар’єр» ПАТ «Укрзалізниця» 
 

     У засіданні взяли участь перший заступник голови обласної ради Тарасенко 

Валентин Петрович, депутат обласної ради Сегеда Андрій Віталійович, голова 

Кам’янської районної ради Сундуков Сергій Олександрович. 
 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 
 

1. Про внесення змін до рішення обласної ради від 29.12.2015 № 2-3/VII 

«Про обласний бюджет на 2016 рік». 

Доповідач: 

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів ОДА 

 

2. Про Програму регулювання чисельності безпритульних тварин 

гуманними методами у Черкаській області на 2016–2020 роки. 

Доповідачі: 

Довга  

Людмила Володимирівна 

- заступник начальника управління екології 

та природних ресурсів ОДА 

Демиденко 

Сергій Миколайович  

- директор Департаменту містобудування, 

архітектури, будівництва та житлово-

комунального господарства ОДА 

Маламуж 

Віктор Васильович 

- начальник відділу організації 

протиепізоотичної роботи управління 

безпечності харчових продуктів та 

ветеринарії Головного управління 

Держпродспоживслужби в Черкаській 

області 

Співдоповідач: 

Савицька 

Оксана Петрівна 

- заступник керівника Черкаського 

обласного благодійного фонду «ЄКО-

ЦЕНТР» 



 

3. Про надання погодження ПАТ "Українська залізниця" на користування 

ділянками надр з метою геологічного вивчення, у тому числі дослідно-промислову 

розробку, південної ділянки Хлистунівського родовища магматичних порід.  

Доповідач: 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний спеціаліст юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

Співдоповідач: 

Шкребко 

Євген Леонідович 

- головний інженер виробничого підрозділу 

«Хлистунівський кар’єр» ПАТ 

«Укрзалізниця» 
 

4. Про надання гірничого відводу ТОВ "Монастирищенський цегельний 

завод" для розробки Аврамівського-1 родовища суглинків. 

Доповідач: 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний спеціаліст юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

Співдоповідач: 

Луценко 

Анатолій Миколайович 

- директор ТОВ «Монастирищенський 

цегельний завод» 
 

5. Про надання гірничого відводу ТОВ "Черкаси-кар’єр" для розробки 

Червонослобідського родовища пісків.  

Доповідач: 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний спеціаліст юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

Співдоповідач: 

Муштаєв 

Олег Васильович 

- представник ТОВ "Черкаси-кар’єр" 

6. Про надання погодження КП "Управління водопровідно-каналізаційного 

господарства" на користування ділянками надр з метою видобування питних 

підземних вод Канівського родовища. 

Доповідач: 

Денжанська  

Ольга Сергіївна 

- головний спеціаліст юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

Співдоповідач: 

Цюкало 

Володимир Микитович 
- директор КП "Управління водопровідно-

каналізаційного господарства" м. Канів 

7. Про розгляд листів Прокуратури Черкаської області щодо встановлення 

(відновлення) меж земельних ділянок в натурі (на місцевості) на земельні ділянки, 

які знаходяться на територіях природно-заповідного фонду. 

Доповідач: 

Довга  

Людмила Володимирівна 

- заступник начальника управління 

екології та природних ресурсів 

облдержадміністрації 
 

 



1.СЛУХАЛИ:  
Кравченко Н.М., яка поінформувала членів постійної комісії щодо 

пропонованих змін до рішення обласної ради від 29.12.2015 № 2-3/VII «Про 

обласний бюджет на 2016 рік». 

Текст пояснювальної записки до проекту рішення додається до протоколу 

(додаток 1) 
 

ВИСТУПИЛИ: 

 Ніжніков В.М., який поцікавився питаннями фінансування об’єктів що 

виконуються за рахунок екологічних видатків. 

 Демиденко С.М. надав пояснення щодо виконання робіт та проведення 

розрахунків  передбачених в обласному бюджеті по об’єктах, видатки на які 

проводяться за рахунок екологічного податку та грошових стягнень за шкоду, 

заподіяну порушенням законодавства про охорону навколишнього природного 

середовища в наслідок господарської та іншої діяльності. 

        В обговоренні взяли участь: Демиденко С.М., Ніжніков В.М., Омаргалієв К.С. 

Омаргалієв К.С. вніс пропозицію підтримати запропоновані зміни до обласного 

бюджету, проект рішення, рекомендувати розглянути на сесії обласної ради та 

пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок №7/1 додається до протоколу (додаток 2) 
 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»-0 
 
 

 

 
 

2.СЛУХАЛИ:  

Довгу Л.В., яка поінформувала щодо проекту рішення «Про Програму 

регулювання чисельності безпритульних тварин гуманними методами у 

Черкаській області на 2016–2020 роки». 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 3). 

Доповідач зазначила, що прийняття цього рішення надасть можливість 

створити ефективний, дієвий, цивілізований механізм зменшення чисельності 

безпритульних тварин гуманним методом. Фінансування Програми здійснюється 

за рахунок коштів державного бюджету, місцевих бюджетів, коштів міжнародної 

технічної допомоги та інших джерел не заборонених чинним законодавством. 

Очікуваними наслідками від реалізації рішення буде: зниження чисельності 

безпритульних тварин на вулицях населених пунктів області; захист життя і 

здоров’я населення області від ризиків, що виникають у результаті хвороб, що 

переносяться тваринами; забезпечення ветеринарно-санітарної та епізоотичної 

ситуації в населених пунктах області, запобігання виникненню та поширенню 

серед тварин хвороб, у т.ч. небезпечних для людини; формування доброзичливого 

ставлення до тварин, покращення якості їх життя.  

 Людмила Володимирівна зазначила, що реалізація заходів запропонованої 

програми буде здійснюватись за рахунок Канадського Фонду підтримки місцевих 

ініціатив, що діє при Посольстві Канади в Україні., а це майже півмільйона 

гривень. 



 

ВИСТУПИЛИ: 

 Маламуж В.В., який наголосив на важливості прийняття запропонованої 

програми, враховуючи зокрема ситуацію з безпритульними тваринами в містах 

Сміла, Канів, Умань. 

 Плічко Г.І. поцікавився як розподіляються грандові кошти. 

 Демиденко С.М. відповів, що розподіляються кошти рівномірно на всі 

райони. 

 Тарасенко В.П. запитав скільки коштів потрібно на утримання притулків для 

тварин за один рік. 

 Савицька О.П. відповіла, що близько 400 тисяч. 

 Кравченко Н.М. додала, що кошти на виконання заходів програми можуть 

бути виділені з місцевих бюджетів. 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 7/2 додається до протоколу (додаток 4). 

 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»-0 
 

 
 

 

 

3. СЛУХАЛИ: 

Денжанську О.С., яка ознайомила членів комісії з підготовленим проектом 

рішення обласної ради щодо надання погодження публічному акціонерному 

товариству «Українська залізниця» у користування південної ділянки 

Хлистунівського родовища магматичних порід в адмінмежах В’язівської сільської 

ради Городищенського району. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 5). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Шкребко Є.Л. повідомив, що обласною радою у 2014 році вже надавалось 

погодження на користування ділянками Хлистунівського родовища магматичних 

порід. Але у зв’язку з реорганізацією, що відбувалась з ПАТ «Укрзалізниця» 

змінена назва юридичної особи та підготовлений необхідний пакет документів і 

надіслано нове клопотання щодо надання погодження на користування ділянками 

надр. 

Морозюк М.О., який поцікавився процедурою оформлення документів 

Державною службою геології та надр України без погодження обласної ради. 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 7/3 додається до протоколу (додаток 6). 
 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–0 

 



4.СЛУХАЛИ: 

Денжанську О.С., яка повідомила, що до обласної ради надійшло 

клопотання товариства з обмеженою відповідальністю «Монастирищенський 

цегельний завод» щодо надання гірничого відводу ТОВ «Монастирищенський 

цегельний завод» для розробки Аврамівського-1 родовища суглинків. Товариство 

отримало відповідне погодження Аврамівської сільської ради, 

Монастирищенської районної ради із зазначеного питання та спеціальний дозвіл 

на користування надрами від 12.04.2016 № 6120. Підготовлено відповідний 

проект рішення та запропоновано депутатам для розгляду та погодження. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 7). 
 

ВИСТУПИЛИ:  

 Луценко А.М., який поінформував про діяльність товариства з обмеженою 

відповідальністю «Монастирищенський цегельний завод» та повідомив про 

підготовлені документи для отримання гірничого відводу. 

 Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на черговій сесії обласної ради та 

пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 7/4 додається до протоколу (додаток 8). 
 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–0 
 
 

 

 
 

 

5.СЛУХАЛИ: 

Денжанську О.С., яка повідомила, що до обласної ради надійшов лист від 

товариства з обмеженою відповідальністю «Черкаси-кар’єр» щодо надання  

гірничого відводу ТОВ «Черкаси-кар’єр» для розробки Червонослобідського 

родовища пісків. Товариство отримало відповідне погодження Черкаської 

районної ради, Державного підприємства водних шляхів та спеціальний дозвіл на 

користування надрами від 22.12.2015 № 6093. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 9). 
 

ВИСТУПИЛИ: 
 

В обговоренні взяли участь: Муштаєв О.В., Омаргалієв К.С. 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на черговій сесії обласної ради та 

пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 7/5 додається до протоколу (додаток 10). 

 

    «За»-6; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–1 
 

 

 

 



6.СЛУХАЛИ: 

Денжанську О.С., яка повідомила, що до обласної ради надійшов лист від 

Державної служби геології та надр України щодо надання погодження 

комунальному підприємству «Управління водопровідно-каналізаційного 

господарства» на користування ділянками надр з метою видобування питних 

підземних вод Канівського родовища. Враховуючи, що комунальне підприємство 

отримало погодження Канівської міської ради із зазначеного питання, 

підготовлено відповідний проект рішення та запропоновано депутатам для 

розгляду та погодження.  

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 11). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

 Цюкало В.М, доповів що комунальним підприємством проведено дослідно-

промислову розробку родовища, отримано відповідні висновки державної комісії 

по запасах корисних копалин. 

 Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради, 

рекомендувати розглянути питання на черговій сесії обласної ради та 

пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 7/6 додається до протоколу (додаток 12). 
 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–0 
 

 

 
 

 

7.СЛУХАЛИ: 

Довгу Л. В., яка повідомила, що деякими місцевими радами області не 

виконуються рішення обласної ради якими оголошувалися території та об’єкти 

природно-заповіного фонду області - не розроблена документація по 

встановленню меж відповідних територій в натурі. Це, в свою чергу, 

унеможливлює у передбачений рішеннями тримісячний термін забезпечити 

передачу оголошених територій та об’єктів природно-заповідного фонду під 

охорону, розробку та затвердження відповідних положень про них, забезпечення 

контролю за дотриманням природоохоронного законодавства та внесення змін до 

реєстру територій та об’єктів природно-заповідного фонду області.  

Зазначені порушення на даний час виявлені Прокуратурою Черкаської 

області. 
 

         В обговоренні взяли участь: Тарасенко В.П., Сенкевич Н.О., Омаргалієв К.С. 

Омаргалієв К.С. вніс пропозицію, рекомендувати Лисянській селищній; 

Хлистунівській (Городищенського району), Будищенській, Стебнівській 

(Звенигородського району), Лубенській (Кам’янського району), Почапинській 

(Лисянського району), Великосевастянівській (Христинівського району) 

сільським радам віднайти можливість та передбачити у місцевих бюджетах кошти 

для фінансування розробки документації по встановленню меж (проектів 



землеустрою) земельних ділянок в натурі на земельні ділянки, які знаходяться на 

територіях природно-заповідного фонду. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 7/7 додається до протоколу (додаток 13) 

 

«За»-7; «Проти»-0; «Утрималося»-0; «Не голосувало»–0 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії      К.С.Омаргалієв 

 

 

Секретар постійної комісії      Г.І.Плічко  


